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§  50 192971 

Val av justerare 
 

Beslut 
Johanna Kvist valdes till justeringsperson.  

 

- - - - - 
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§  51  

Anmälningar 

 
Beslut 
Anmälningarna noterades till protokollet.  

Handlingar i ärendet 
 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll styrelsemöte Boo nr 1-2024 21 
feb 

Maria Andersson 

Protokoll styrelsemöte CNAB nr 1-2024 
21 feb 

Maria Andersson 

Protokoll styrelsemöte NVOA nr 1-2024 
16 jan 

Maria Andersson 

Protokoll styrelsemöte NEAB nr 1-2024 5 
mars 

Maria Andersson 

Protokoll styrelsemöte NEFAB nr 1-2024 
5 mars 

Maria Andersson 

Protokoll bolagsstämma Boo 2024-04-11 Maria Andersson 

Protokoll bolagsstämma CNAB 2024-04-
11 

Maria Andersson 

 

 

- - - - - 



 
7 (31) 

 23 april 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  52 KFKS-2024-00473 

Månadsbokslut mars 2024 för kommunstyrelsen 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2024 i enlighet för tjänsteskrivelsen daterad 
den 17 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Det samlade utfallet för kommunstyrelsen för perioden januari - mars 2024 ligger på  
66,3 miljoner kronor, vilket är 3,1 miljoner kronor sämre än budgeterat 63,2 miljoner  
kronor.  
 
Stadsledning (-13,2 miljoner kronor), välfärd skola (-2,0 miljoner kronor) och  
kommunfullmäktige (-0,3 miljoner kronor) visar underskott. 
Stadsutvecklingsprocessen (5,2 miljoner kronor), fastighetsenheten (3,0 miljoner kronor),  
kommunstyrelsen (2,5 miljoner kronor), revision (0,5 miljoner kronor), välfärd  
samhällsservice (0,5 miljoner kronor) och brandförsvar (0,2 miljoner kronor) visar  
överskott.  
 
Prognosen för helåret är 287,6 miljoner kronor, vilket är enligt budget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

 

- - - - - 
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§  53 KFKS-2024-00463 

Månadsbokslut mars 2024 för Nacka kommun 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2024. 

Kommunstyrelsen uppdrar till nämnder att i tertial 1 säkerställa en fördjupad analys och 
prognos för helår 2024 

Sammanfattning av ärendet 
Perioden och helårsprognosen har ett sämre resultat än budgeterat, det beror främst på  
lägre intäkter från markförsäljning, lägre intäkter från gåvor som inkom 2023 men  
budgeterats 2024, lägre skatteintäkter och högre pensionskostnader än budgeterat.  
Nämnderna har totalt sett en negativ budgetavvikelse på grund av att äldrenämnden går  
med underskott. Årets resultat uppgår i helårsprognosen till -197,0 miljoner kronor vilket  
avviker mot budget med -559,2 miljoner kronor och resultatet exklusive  
jämförelsestörande poster uppgår till 57,6 miljoner kronor, vilket avviker mot budget  
med -80,3 miljoner kronor. Osäkerheten i marsprognosen är stor då förutsättningarna  
har förändrats sedan budgeten beslutades i november 2023. En uppdaterad och mer  
djupgående prognos kommer göras i samband med tertial 1. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 april 2024 

Bilaga Månadsbokslut mars 2024 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser det som oroväckande att de största budgetavvikelserna i årsprognosen 
avser jämförelsestörande poster. Månadsbokslutet för mars pekar på att anledningen till att 
prognosen avviker kraftigt från budget beror främst på lägre intäkter från försäljning av 
exploateringsmark och lägre intäkter från gåvor som inkom 2023 men budgeterats 2024. 
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Att förlita sig på markförsäljningar för att finansiera skattesänkningar är varken hållbart för 
kommunens ekonomi eller för medborgarnas välfärdsbehov. 
 

- - - - - 
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§  54 KFKS-2024-00329 

Årlig finansrapport avser 2023 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

Kommunstyrelsen noterar Finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 3 
april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har beslutat om att årligen, som en egen punkt, få en redovisning om 
läget gällande medelsförvaltningen (KFKS 2018/940 §274). Redogörelsen omfattar 
löpande finansiell verksamhet för koncernbanken med likviditetshantering, placeringar och 
skuldhantering samt följsamhet gentemot de finansiella styrdokumenten såsom 
kommunfullmäktiges upplåningstak och kommunstyrelsens riskbegränsningar. Redogörelse 
är baserad läget per den 31 december 2023. 

Likviditeten är fortsatt god. Saldot på koncernkontot per den 31 december uppgår till 243,4 
miljoner kronor, varav 71,2 miljoner kronor avser kommunen och 172,2 miljoner 
kommunens bolag. Kommunen har inga placeringar. 

Låneskulden uppgår per 31 december 2023 till 2 200 miljoner kronor och har under året 
ökat med 650 miljoner kronor. Av låneskulden avser 74 procent utlåning till kommunens 
helägda bolag. Kommunens genomsnittliga upplåningsränta uppgick vid årets slut till 2,29 
procent, vilket är 0,98 procentenheter högre än ett år tidigare. Som en effekt av ett högre 
ränteläge i vår omvärld förväntas kommunens genomsnittsränta fortsätta att successivt öka, 
genom att räntenivåerna vid nyupplåning och refinansiering överstiger den genomsnittliga 
räntan. 

Nacka kommuns koncernbank med dess medelsförvaltning styrs utifrån de ramar som 
beslutats av kommunfullmäktige i Mål och budget (såsom upplåningstak med mera) och i 
Reglemente för medelsförvaltningen. Kommunstyrelsen beslutar sedan om de risklimiter 
som ska gälla i den finansiella verksamheten (Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen). Målsättningen för medelsförvaltningen är uppfylld. Samtliga 
risklimiter är också uppfyllda. Upplåningen överstiger inte heller det av kommunfullmäktige 
fastställda lånetaket för 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2024 

Bilaga  Finansrapport för 2023 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

 

- - - - - 
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§  55 KFKS-2024-00455 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 

1. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2024 för 
intäktsfinansierade verksamheten Välfärd samhällsservice till +13,9 miljoner kronor 
i enlighet med tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 
2024.  

2. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2024 för 
intäktsfinansierade verksamheten Välfärd skola till plus +45,7 miljoner kronor i 
enlighet med tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 
2024. 

Kommunstyrelsen beslut gällande under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om 
en reviderad Reglemente för ekonomistyrning den 20 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  

Stadsledningskontorets förslag, som utgår ifrån att kommunfullmäktige beslutar om ett 
reviderat Reglemente för ekonomistyrning, innebär att driftbudgeten för verksamhetens 
intäkter och kostnader (verksamhetens nettokostnader) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 13 november 2023, § 332. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2024 fastställs till + 13,9 miljoner 
kronor för Välfärd samhällsservice och +45,7 miljoner kronor för Välfärd skola.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi i Socialdemokraterna är skeptiska till att vi utkräver ett överskott av våra välfärdsenheter 
och har tagit bort detta i våra budgetförslag de senaste åren. Detta vidhåller vi, men 
respekterar fattade beslut för tidigare år. I mars 2023 antog kommunfullmäktige ett nytt 
reglemente för ekonomistyrning som ändrade principen för överföring av ingående kapital 
mellan åren till att utgå ifrån budget snarare än från ett nollresultat. Detta var en mycket 
olycklig förändring som innebar att välfärdsenheterna i praktiken skulle lämna utdelning till 
kommunen och därmed skulle kunna leverera vinst över tid, men ändå tvingas till 
besparingskrav om de inte når upp till sina respektive budgetar. Vi röstade emot detta då 
och är fortsatt emot det. Som tur är trädde detta aldrig i kraft då det ansågs gälla från 2023, 
men nu i ett separat ärende föreslås att vi återgår till den ordning som gällde tidigare. Vi är 
glada att den moderatledda minoriteten nu sent omsider tänkt om så att vi undviker dessa 
mycket olyckliga potentiella konsekvenserna av förra årets ogenomtänkta beslut. 
 

- - - - - 
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§  56 KFKS-2024-00454 

Revidering av Reglemente för ekonomistyrning 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige antar revidering av Reglemente för ekonomistyrning enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade om en revidering av Reglementet för ekonomistyrning 
2023-03-30 §104 och nu har en uppdatering av reglementet gjorts. Den föreslagna 
förändringen kan utläsas i bilaga 1. 

Den ena förändringen som föreslås gäller hur över- eller underskott beträffande 
välfärdsenheterna beräknas. I det nuvarande reglementet utgår resultatet från det av 
kommunfullmäktige fastställda avkastningskravet för respektive välfärdsenhet. 

Stadsledningskontorets förslag till förändring innebär att det ändras så att över- och 
underskott för välfärdsenheterna beräknas från resultatets utfall, det vill säga från ett 
nollresultat. 

Det andra förslaget till förändring gäller hur ett eventuellt underskott hos en 
finansieringsnämnd ska hanteras. I nuvarande reglemente hanteras det i ett separat 
överföringsärende och ett underskott, efter dialog, kan överföras till nästkommande års 
driftbudget i form av besparingskrav. Förslaget innebär att överskott eller underskott 
normalt inte överförs till nästa budgetår. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024 

Bilaga 1. Reglemente för ekonomistyrning med förslag till förändringar 

Yrkanden 
Andreas Andersson yrkande, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till utsänt 
förslag från Stadsledningskontoret.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Stadsledningskontoret, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag.  

Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
I mars 2023 antog kommunfullmäktige ett nytt reglemente för ekonomistyrning som 
innebar att välfärdsenheternas ingående kapital skulle baseras på deras resultat i förhållande 
till överskottskravet, och inte på deras resultat jämfört med noll. Vi yrkande avslag och 
röstade emot denna formulering då det innebar att Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice skulle kunna gå med vinst år efter år, men ändå påläggas besparingskrav i 
framtiden för att man inte uppnått sin budget, vilket vore en både märklig och olycklig 
ordning. Detta motsvarar som att välfärdsenheterna skulle lämna en utdelning till 
kommunen varje år. Välfärden är till för medborgarna, inte för att leverera avkastning till 
kommunen. Vi var emot detta då och är nu nöjda att den moderatledda minoriteten tänkt 
om och nu backar från detta för att återgå till den tidigare ordningen. Den andra föreslagna 
förändringen kring hantering av underskott i en nämnd ställer vi oss också positiva till. 
Även om metoden med besparingskrav utifrån tidigare underskott sällan använts i 
praktiken så är det bra att denna möjlighet nu försvinner och att eventuella besparingar 
antas i samband med resten av mål- och budget istället för i ett separat ärende i efterhand. 
Det är både mer tydligt och mer transparent. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att denna förändring är väldigt bra och något vi under flera år påpekat. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till stadsledningskontorets förslag till förändring som innebär att 
det ändras så att över- och underskott för välfärdsenheterna beräknas från resultatets utfall, 
det vill säga från ett nollresultat. 
 

- - - - - 
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§  57 KFKS-2022-00472 

Beslut om ytterligare föreskrift för Skarpnäs 
naturreservat 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. 5 § miljöbalken besluta om ytterligare 
en föreskrift för Skarpnäs naturreservat enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 28 
mars 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Nacka kommun beslutade den 20 juni 2022 §206 att bilda Skarpnäs 
naturreservat. Vid beslutet och samrådet 2022 saknades en A-föreskrift om förbud mot 
skogsavverkning. Ett förbud mot avverkning har varit med i tidigare samrådsversion av 
föreskrifterna och det har hela tiden varit kommunens intention att skydda skogen från 
avverkning. Därför görs nu denna komplettering med en A-föreskrift att det är förbjudet 
att avverka eller skada träd och buskar eller utföra annan skoglig åtgärd. 

Nacka kommun är ensam markägare i reservatet. Inom reservatet finns bland annat olika 
ledningsrätter, ledningsgator och servitut. Dessa bedöms inte påverkas av den nya 
föreskriften då det i de befintliga föreskrifterna finns undantag för bland annat skötsel, 
renovering och underhåll av ledningar och kraftledningsgator. 

Förslaget till ny föreskrift skickades på samråd under perioden 10 oktober-13 november 
2023. Vid samrådet inkom 19 svar, där 15 svarande avstod från att yttra sig eller inte hade 
några synpunkter. Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
kommunstyrelsen i Nacka kommun är positiva till förslaget. Inga ändringar har gjorts i 
förslaget efter samrådet. Förslaget bedöms inte få några ekonomiska konsekvenser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 mars 2024 

Bilaga 1. Förslag till ytterligare föreskrift för Skarpnäs naturreservat daterad den 26 februari 
2024 

Bilaga 2. Samrådsredogörelse Skarpnäs naturreservat daterad den 26 februari 2024 

Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden, 19 mars 2024 §43 
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Yrkanden 
Mikael Carlsson yrkade bifall till utsänt förslag från Enheten Offentlig utemiljö.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Enheten Offentlig utemiljö, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  58 KFKS-2023-00440 

Redovisning - Utredning av möjligheten och de 
ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen 
till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka 
kommun 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar redovisningen i tjänsteskrivelsen daterad den 9 april 2024. 
Kommunstyrelsen konstaterar att det saknas nödvändiga förutsättningar för att göra 
kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun. Ärendet är 
därmed färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet – Utred möjligheten och de ekonomiska förutsättningarna för att göra 
kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun (C) (dnr KFKS-
2021-586) föreslogs att kommunstyrelsen skulle besluta att utreda möjligheten och de 
ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun.  

Kommunstyrelsen beslutade att bifalla politikerinitiativet på kommunstyrelsens 
sammanträde den 7 mars 2022 och beslutade att ge stadsledningskontoret uppdraget att 
genomföra utredning och återkomma till kommunstyrelsen med en redovisning. Detta 
ärende är en redovisning av stadsledningskontorets utredning och bedömning av 
uppdraget.  

Grundförutsättningarna för att kommunen ska kunna ta över huvudmannaskapet för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun är att kommunen är överens med berörda 
församlingar inom kommunen om att huvudmannaskapet ska flyttas över samt att 
församlingsgränserna följer kommungränserna.  

Samtliga församlingar har svarat kommunen, efter beslut i kyrkofullmäktige, att 
församlingarna ställer sig negativa till att kommunen tar över huvudmannaskapet för 
begravningsverksamheten i kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 april 2024 
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Bilaga 1 – Politikerinitiativ – utred möjligheten och de ekonomiska förutsättningarna för att 
göra kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde den 7 mars 2022 

Bilaga 3 - Svar på förfrågan från Nacka församling 

Bilaga 4 - Svar på förfrågan från Boo församling 

Bilaga 5 – Svar på förfrågan från Saltsjöbadens församling 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till utsänt förslag från Juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Vi tycker det är bra att Nacka inte går vidare med frågan om att göra kommunen till 
huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun. Församlingarna var eniga i att 
man vill behålla huvudmannaskap över begravningsverksamheten i enlighet med gällande 
uppdrag från staten till Svenska kyrkan. Det måste vi såklart lyssna på. 
 

- - - - - 
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§  59 KFKS-2024-00317 

Remiss - Trafikverkets åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller 2024-2028 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 8 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 har kommit på remiss till 
Nacka kommun den 29 februari. Åtgärdsprogrammet beskriver kartläggning och 
bulleråtgärder på en övergripande nivå för det statliga väg- och järnvägsnätet.  

Remissen behandlas i natur- och trafiknämnden den 23 april 2024 som kommer att besluta 
om att överlämna synpunkter på remissen till kommunstyrelsen. Därefter kommer juridik- 
och kanslistaben att skriva fram ett samlat förslag till yttrande som behandlas på 
kommunstyrelsens sammanträde den 6 maj 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 8 april 2024 

Bilaga 1. Remiss - Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen om omgivningsbuller 
2024–2028 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  60 KFKS-2024-00321 

Remiss - Utkast till Lagrådsremiss - Skärpta krav i sfi 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om remissen och beredningen av 
denna som anges i tjänsteskrivelsen daterad den 2 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått utkast till lagrådsremiss Skärpta krav i sfi på remiss. 
Lagrådsremissen innehåller förslag till ändringar i skollagen (2010:800) som innebär att 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) stärks. 

Remissen behandlas i nämnden för arbete och försörjning den 24 april 2024 som kommer 
att besluta om att överlämna synpunkter på remissen till kommunstyrelsen. Därefter 
kommer juridik- och kanslistaben att skriva fram ett samlat förslag till yttrande som 
behandlas på kommunstyrelsens sammanträde den 6 maj 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 2 april 2024 

1. Utdrag ur utkastet till lagrådsremiss - Sammanfattning och författningsförslag 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  61 KFKS-2024-00091 

Remiss - SOU (2023:70) Ordning och reda - förstärkt 
och tillförlitlig byggkontroll           
Yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 april 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Byggkontrollsutredningen har överlämnat betänkandet Ordning och reda – förstärkt och 
tillförlitlig byggkontroll till regeringen. Betänkandet är nu ute på remiss och Nacka 
kommun är remissinstans. Byggkontrollsutredningen föreslår förstärkta och tillförlitliga 
kontroller under byggprocessen och förvaltningsskedet. Utredningen har kommit fram till 
att de brister som uppstår under byggprocessen beror på nu rådande otydligheter i ansvars- 
och rollfördelning i plan- och byggregelverket och föreslår omformuleringar inom 
nuvarande lagstiftning i syfte att tydligare reglera vilka roller, ansvar samt förväntningar 
som finns på olika roller inom byggprocessen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 april 2024 

Bilaga 1. Remiss – SOU (2023:70) Ordning och reda – förstärkt och tillförlitlig 
byggkontroll. Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2. Synpunkter miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Bilaga 3. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  62 KFKS-2023-01008 

Motion - Utred en fotbollshall på Nacka IP 
Inkom den 16 oktober 2023 av Christina Ståldal, (-) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda vad en fotbollshall på Nacka IP borde 
innehålla och hur den skulle kunna finansieras. 

Motionen har behandlats på fritidsnämndens sammanträde den 20 mars 2024. 

I nuläget pågår en översyn av strukturplanen för Järlahöjden som beräknas vara färdig 
innan sommaren 2024. I det arbetet utreds flera olika alternativ varav ett av dessa är att 
inrymma en av elvaspelarplanerna i en fotbollshall. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 2 april 2024 

Bilaga 1 – Motionen 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från fritidsnämndens sammanträde den 20 mars 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är ett väldigt bra förslag som motionären lyfter i motionen. Att 
kunna få en fotbollshall som erbjuder bra förhållande för träning och match under hela året 
skulle vara ett välkommet tillskott i Nacka. Vi tycker att svaret på motionen där Kultur- 
och fritidsenheten skriver att de är angelägna om att möjligheterna kring en fotbollshall 
utreds i synkronisering med den övergripande planeringen för Järlahöjden för att lösningen 
ska bli bästa möjliga sett till helheten känns väldigt positiv och vi kommer därför att bifalla 
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förslaget till beslut men vi kommer också att följa frågan noga och tillse att en bra 
utredning verkligen kommer till stånd. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet inväntar översynen av strukturplanen för Järlahöjden som beräknas vara 
färdig innan sommaren 2024. Det är viktigt att det tas ett helhetsgrepp av idrottsytorna på 
Järlahöjden då det idag är stor brist på idrottsytor i hela Nacka.  Även om eventuella 
framtida idrottsytor kommer att geografiskt lokaliseras på Järlahöjden kommer deras 
utformning att påverka möjligheterna till idrott för barn och unga i hela Nacka. 
 

- - - - - 
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§  63 KFKS-2023-00890 

Motion - Om rådgivande omröstningar vid uppförande 
av offentlig konst och utsmyckning 
Inkom den 18 september 2023 av Leonid Yurkovskiy, (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. Kommunen har redan antagit ”Program 
för konst och kultur i det offentliga rummet”. I enlighet med programmet involveras 
medborgare och övriga aktörer som berörs av aktuell konstinsats i olika grad beroende på 
plats, typ av verksamhet, målgrupp, behov och typ av aktivitet. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att rådgivande omröstningar ska genomföras vid uppförandet av ny 
offentlig konst och utsmyckning. År 2018 antog kommunfullmäktige Program för konst 
och kultur i det offentliga rummet, (uppdaterat 2023-04-24), som bland annat syftar till att 
tydliggöra kommunens ambition vad gäller arbetet med konst, kultur och konstnärlig 
kompetens i det offentliga rummet. I programmet anges metoder och modell för att 
medborgare, och övriga aktörer som vistas och verkar på aktuell plats för respektive 
konstinsats, ska ges möjligheter att medverka och samspela på olika sätt i processer 
gällande offentlig konst. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 4 april 2024 

Bilaga 1 – Motionen 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från kulturnämndens sammanträde den 12 mars 2024. 

Bilaga 3 – Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut, det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna: 
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Förutom det som anges i tjänsteskrivelsen vill jag särskilt lyfta vikten av att värna den 
konstnärliga friheten. Om en lokal folkomröstning skulle hållas inför valet av varje 
offentligt konstverk skulle konstnärernas frihet helt åsidosättas, och detta är absolut 
ingenting som Liberalerna vill medverka till. Konstens roll i samhället är delvis att försköna 
omgivningen, men även att vara föremål för en diskussion, väcka frågor, överraska, 
förvåna, provocera och få oss att reflektera över oss själva och samhällets utveckling på 
olika sätt. Den konstnärliga friheten är central för att uppnå dessa värden. 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Konsten kan ge perspektiv på samtiden. Genom full konstnärlig frihet skapas verk som 
öppnar sinnet för konstnärens frågeställning. Det är fråga om yttrandefrihet. Vem ska få 
synas? Vem ska få gestaltas i det offentliga rummet? Vilka frågor ska få diskuteras? Inför 
denna viktiga funktion är censur aldrig välkommen och i synnerhet inte en misogyn 
tradition förklädd med ord hämtade från den demokratiska världen. Motionärens försök till 
censur måste stoppas varthän de försöker smyga in hat i sken av ökad demokrati. 
Folkomröstningar ska inte missbrukas. Kommunens program balanserar mellan insyn, att 
människor som berörs kan komma till tals och att konstnärlig frihet bevaras. Exemplen 
som återges i motionen har inte ens med Nacka kommun att göra. Det är ett försök till 
sverigedemokratisk censur. Sverigedemokraterna har under flera år spridit sin 
nationalkonservativa syn på kultur. De har upprepade gånger envist försökt smyga in sin 
ideologi i det offentliga rummet. Samma förslag har kommit som motion till flera 
kommuner. Den som har internet kan lätt följa denna cirkus som nu är på tillfälligt besök i 
Nacka. Vi hoppas att nästa kommun som står på tur är lika medvetna och redo som Nacka 
att stå upp för frihet i kulturlivet. 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
Vi anser att det vore att förminska och fördumma konstnären och konstnärerna med en 
folkomröstning. Konst är aldrig svart eller vitt, många tankar och idéer kan rymmas inom 
det och konst ska kunna skapas och synas för alla - sedan står det fritt för var och en att 
uppskatta eller kritisera det. Nackalistan vill värna om den konstnärliga friheten och värdet 
av att uttrycka all form av uttryck för att gestalta livets komplexitet och inte bara skönhet 
utan också det fula och mörka.  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet lägger samma protokollsanteckning som i Kulturnämnden: ”För 
Vänsterpartiet är och måste kulturen vara en obunden kraft i samhället. Kulturen är en 
avgörande del av demokratin. Därför är det viktigt med mångfald av både röster och 
uttryck. För oss är det därmed omöjligt att bifalla en politik som syftar till att rensa bort 
oönskad konst. Med SD:s förslag kommer många konstnärer att skrämmas bort från att 
medverka med konstnärliga arbeten i Nacka. SD:s förslag på omröstningar vid uppförande 
av offentlig konst kan vid första anblick verka demokratiskt men blir i praktiken det 
motsatta. Endast en bråkdel av Nackabor kommer att engagera sig regelbundet i att rösta 
om konsten. Förslaget skulle politisera konsten, och Nacka har nyligen genom 
Vänsterpartiets motion förtydligat sig kring begreppet armlängds avstånd till konsten, 
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beslutat i kommunens programförklaring beträffande offentlig konst i Nacka kommun. 
Resultatet av den här motionen skulle bli sämre konst, dyrare produktion och ökad styrning 
av konstens innehåll.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
Det här känns som ett typiskt förslag från SD som egentligen har som mål att gardera sig 
mot vad de anser vara “stötande konst”. Vår farhåga är att motionen syftar till att 
motarbeta viss typ av konst, snarare än att syftet skulle vara demokratiskt. SD vill ofta se 
nationalistiska konstuttryck som ska spegla deras traditionella syn på människor och 
samhälle. Som Miljöpartiet ser det är konst och kulturverksamheter som både utforskar och 
undersöker, men också utmanar och provocerar. Att på olika sätt få till medskapande 
utveckling av våra gemensamma livsmiljöer ser vi gärna, men inte på det sätt som SD 
föreslår. Vi har i vår budget haft satsningar på mer konst i närmiljön med projektet 
Konstkuben, men vill också gärna se öppna väggar i Nacka och fler medskapande 
muralmålningar. 
 

- - - - - 
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§  64 KFKS-2024-00178 

Medborgarförslag - Situationen i Palestina och Israel 
Inkom den 1 februari 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen avslår förslagen i medborgarförslaget då konflikten mellan Hamas och 
Israel utgör en utrikespolitisk angelägenhet som staten ansvarar för. Medborgarförslaget är 
därmed färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att Nacka kommun tydligt tar ställning för omedelbart  
permanent eldupphör och ökad humanitär hjälp i Gaza, och för att rättsprocessen kring  
folkmord mot Israel i ICJ ( FN:s internationella domstol) samt processer kring andra  
krigsbrott i ICJ och ICC (FN:s internationella brottmålsdomstol) måste ske utan ett  
pågående krig och utföras av oberoende bedömare oavsett vem som är part i målen. Det  
föreslås även att Nacka kommun flaggar med en flagga med texten ‘eldupphör nu’ alt.  
‘ceasefire now’ utanför kommunhuset tills kriget är över. 
 
Utifrån utredningen av medborgarförslaget kan konstateras att en kommun inte ska ha  
hand om sådana uppgifter som annan offentlig aktör ska ha hand om. Denna princip,  
som regleras i 2 kap. 2 § kommunallagen, skapar en ram för vilka uppgifter en kommun  
får utföra. Försvars- och utrikespolitik utgör uppgifter som det enbart ankommer på  
staten att hantera och bedriva. Kommuner ska istället arbeta på uppdrag av sina  
invånare och gentemot dessa rikta resurserna. Utifrån denna aspekt föreslås att  
medborgarförslaget avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 april 2024 

1. Medborgarförslaget  

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Mats Gerdau 
(M), på en ändring enligt följande;  
”Att Palestina ändras till Hamas i beslutsmeningen”.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, dels det utsända förslaget 
från Juridik- och kanslistaben, dels ett ändringsyrkande från Johanna Kvist.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag och fann att arbetsutskottet 
hade avslagit detta.  

Därefter ställde ordföranden det av Johanna Kvist framställda ändringsyrkandet mot avslag 
och fann att arbetsutskottet hade beslutat att bifalla detta.  

Slutligen konstaterade ordföranden att arbetsutskottet hade beslutat att bifalla 
ändringsyrkandet från Johanna Kvist enligt följande; 
”Att Palestina ändras till Hamas i beslutet och i sammanfattningen av ärendet”.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna kräver omedelbar vapenvila i och att gisslan ska släppas. 
Socialdemokraterna har i riksdagen uppmanat regeringen att aktivt driva på för vapenvila i 
EU och FN, och använda alla till buds stående politiska och ekonomiska medel för att 
åstadkomma det. Sverige måste också trycka på hårdare för att mer humanitär hjälp 
kommer in till Gaza. Det står klart att Israels krigföring och våldsanvändning gått över alla 
rimliga gränser. Israel har rätt att försvara sig mot Hamas, men också krig har lagar. 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
I Gaza har situationen beskrivits som ”helvetet på jorden”. Sedan våldet trappades upp på 
nytt efter Hamas attack i oktober förra året har Israel dödat över 30 000 palestinier i Gaza 
och fler civila mördas. En stor majoritet av Gazas befolkning har drivits på flykt och 
befolkningen har snart ingenstans att fly längre. Människor i Gaza har inte tillgång till 
vatten, mat, elektricitet och mediciner. Hjälpsändningar hindras från att nå 
civilbefolkningen och barn dör av svält. Vänsterpartiet är väl insatta i kommunallagen och 
att en kommun inte ska ha hand om sådana uppgifter som annan offentlig aktör ska ha 
hand om. Därmed kan medborgarförslagets förslag om att ”Nacka kommun tydligt tar 
ställning för omedelbart permanent eldupphör och ökad humanitär hjälp i Gaza, och för att 
rättsprocessen kring folkmord mot Israel i ICJ samt processer kring andra krigsbrott i ICJ 
och ICC måste ske utan ett pågående krig och utföras av oberoende bedömare oavsett vem 
som är part i målen” ses som en försvars- och utrikespolitiks fråga. Medborgarförslaget 
föreslår också ”kommunen flaggar med en flagga med texten ‘eldupphör nu’ alternativt 
‘ceasefire now’ utanför kommunhuset tills kriget är över. Precis som tjänsteskrivelsen 
beskriver har kommunen vid tidigare tillfällen flaggat med andra flaggor. Nacka kommun 
har ingen policy eller riktlinjer kring hur kommunen ska flagga eller inte flagga. 
Vänsterpartiet menar då att man vid tidigare tillfällen då redan tagit ställning i frågor som 
utgör försvars- och utrikespolitik. Vänsterpartiet menar inte på att man vid dessa tillfällen 
inte borde ha flaggat utan mer på att detta argument inte duger för att avfärda 
medborgarförslaget. För att det ska ske enhetliga och opartiska bedömningar borde 
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kommunen istället ta fram riktlinjer eller en policy. I dagsläget är det oklart för medborgare 
under vilka grunder som kommunen bedömer att man ska flagga/inte flagga. Det är också 
oklart vem som gör bedömningen och hur dessa beslut ska fattas. För att det inte ska ske 
godtyckligt och avgöras genom några enskilda personer borde det finnas en enhetlig 
vägledning i hur bedömning görs och beslut fattas. Majoriteten av människorna som har 
dödats i Gaza är kvinnor och barn. Det pågår en process i Internationella domstolen mot 
Israel för folkmord. Att Nacka kommun flaggar med eldupphör nu ser inte Vänsterpartiet 
som att ta ställning i ett krig utan att ta ställning för att alla människor är lika värda och att 
deras grundläggande mänskliga rättigheter ska gälla speciellt då mycket pekar på att den 
humanitära rätten i Gaza är hotad. 
 

- - - - - 
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§  65  

Övriga frågor 
 

Beslut 
Inga övriga frågor anmäldes till detta sammanträde.  

 

- - - - - 
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